






位於浙江省長興縣煤山鎮的新川村

天能與新川村多年堅持開展「村企共建」模式，以產業
帶動強經濟，以模式創新促增收，以鄉賢支持謀發展，
全力打造全國全省村級共富樣板。走上了一條生態優
先、綠色發展的新路子，新川村從落後的小村莊蝶變成
「綠富美」，成為了浙江省全面小康建設示範村、浙江
省美麗鄉村特色精品村，2020年村民年人均收入已逾人
民幣15萬元。

以產業帶動強經濟，夯實共富基礎。天能充分發揮龍頭
企業的帶動輻射作用，引導當地村民發展電池配套產
業，還投資建成煤山綠色製造產業園，吸引了毛竹深加
工、塑殼加工、建築服務等一批「大好高」項目在鎮村
落戶，形成以動力電池為核心的新能源、新材料、新服
務等產業生態圈，真正做到「天能製造、新川配套」，
為廣大村民鋪就了一條「就業不離土、安居不離鄉」的
富民路。

以模式創新促增收，拓寬創富渠道。新川村正在實施強
村惠民工程，大力發展數字化賦能行動、新鄉賢帶富行
動、多業態經濟行動，進一步推進鄉村振興和共同富
裕。創新性引入現代股權基金模式，建設了三家「共富
公司」，不僅盤活了村民閑置資金，用於發展綠色工
業、休閑農業、旅遊經濟、精品民宿等特色優勢產業，
不斷壯大村級集體經濟，豐富鄉村經濟業態，進一步延
長富民產業鏈，還讓村民成為股東，共享鄉村發展紅
利。目前，新川村民創辦企業共有80家，用工人數
1,831名、年產值人民幣17億元。

以鄉賢支持謀發展，共建富美未來。截至目前，天能協
同新川村連續舉辦了三屆新鄉賢大會，累計收到捐款近
人民幣2,000萬元，用於全村經濟社會發展。天能的股
東和外地管理人員成為新川新鄉賢，會把更多信息、資
金、技術等優勢資源帶到村裏、支持家鄉建設發展，並
引導在外新鄉賢回歸家鄉、建設家鄉、反哺家鄉。同
時，天能退休員工也會加入新川村治理事會和鄉賢會，
投身美麗鄉村建設，參與鄉村善治，為全村經濟社會高
質量發展建言獻策。

村企共建
落後小村莊蝶變成「綠富美」
VILLAGE ENTERPRISE JOINT CONSTRUCTION- 
BACKWARD VILLAGE BECOMES 
"GREEN RICH BEAUTY" 

Tianneng and Xinchuan Village have been adhering to the "village-enter-
prise co-construction" model for many years, driving the economy with 
industry, increasing income with model innovation, and seeking develop-
ment with the support of rural elites, and striving to build a model of 
village-level shared wealth in the whole province. Taking a new path of 
ecological priority and green development, Xinchuan Village has trans-
formed from a backward small village into a "green rich beauty", becom-
ing a demonstration village of all-round well-off construction in Zhejiang 
Province and a featured fine village of beautiful countryside in Zhejiang 
Province. In 2020, the annual per capita income of villagers has exceed-
ed RMB 150,000.

Strengthen the economy through industry and consolidate the foundation 
for common prosperity. Tianneng gives full play to the leading enterpris-
es' driving and radiating role, guiding local villagers to develop battery 
supporting industries, and investing in the construction of Meishan Green 
Manufacturing Industrial Park, which has attracted a number of "large, 
great and high-tech" projects such as deep-processing of bamboo, plas-
tic-case processing and construction services to be settled in the town 
and village, which has formed an industrial ecosystem of new energy, 
new materials and new services with power batteries as the core, truly 
realizing "Tianneng Manufacturing and Xinchuan Supporting", and paving 
a prosperous road of "Local Employment and Settlement" for the majority 
of villagers.

Promote income growth through model innovation and expand channels 
for creating wealth. Xinchuan Village is implementing the project of 
strengthening the village and benefiting the people, and vigorously devel-
oping the action of digital empowerment, the action of bringing prosperity 
by new rural elites, and the action of multi-business economic, so as to 
further promote rural revitalization and common prosperity. Innovative 
introduction of modern equity fund mode and the construction of the 
three company of "wealth", not only revitalize the idle funds of the villag-
ers, to develop the green industry, leisure agriculture, tourism economy, 
boutique home stay facility, such as special advantage industries, devel-
op the village-level collective economy, enrich rural economy forms, 
further extend the rich industrial chain, but also let the villagers become 
shareholders to share rural development dividend. At present, there are 
80 enterprises founded by villagers in Xinchuan, with 1,831 employees 
and an annual output value of RMB 1.7 billion.

Seek development with the support of rural elites and build the future of 
green rich beauty. Up to now, Tianneng cooperated with Xinchuan Village 
to hold three consecutive sessions of New Village Elites Congress, and 
received a total of nearly RMB 20 million of donations for the economic 
and social development of the whole village. The shareholders and 
non-local managers of Tianneng will become the new village elites of 
Xinchuan, who will bring more information, capital, technology and other 
advantageous resources to the village to support the construction and 
development of their hometown, and guide the new village elites to return 
to their hometown, build their hometown, and re-nurture their hometown. 
At the same time, the retired employees of Tianneng will also join the 
Xinchuan Village Governance Council and the Village Elites Association, 
devote themselves to the construction of beautiful villages, participate in 
the good village governance, and offer suggestions for the high-quality 
economic and social development of the whole village.Xinchuan Village in Meishan Town, Changxing County, Zhejiang Province

VILLAGE ENTERPRISE JOINT CONSTRUCTION- VILLAGE ENTERPRISE JOINT CONSTRUCTION- 

REVITALIZE RURAL AREAS 
AND ACHIEVE COMMON PROSPERITY

振興鄉村 共同富裕
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PARTNER ASSISTANCE
THE ROAD TO COMMON PROSPERITY IN BEAUTIFUL COUNTRYSIDE

長期以來，天能還積極響應國家「東西協作」、浙江
「山海協作」號召，助力26縣跨越式發展，深入開展
「萬企幫萬村」「對口幫扶」等行動，推動企業製定產
業拉動、利益聯結、就業增收扶貧計劃。從2005年起
先後在河南、江蘇、安徽、貴州等省份開建工廠，與界
首市大黃鎮史爐村、沭陽縣合興村等當地貧困村「結對
子」，通過就業扶貧、消費扶貧、捐贈扶貧，解決了上
萬群眾的穩定就業和生活問題。在2020年，僅雲、
貴、川三省就有3,241名建檔立卡貧困戶在天能實現穩
定就業，年人均收入超人民幣6萬元。

2018年天能貴州分公司落地國家級貧困縣貴州臺江，
以「公司+貧困戶+保底+分紅」的方式共建扶貧產業
園，同時持續完善產業鏈建設，打通蓄電池產業的上下
遊，直接帶動上遊產業鏈產值人民幣11億元，有效帶動
上下遊產業鏈集群發展，將全力打造西南地區最具影響
力的廢舊動力電池回收利用循環經濟產業基地。利益聯
結了1,600名貧困戶，保障了貧困戶長效脫貧，2020年
3月臺江縣退出貧困縣序列。目前，天能貴州正在加緊
建設三期項目的西南售後中心，將帶動2,000人就業，
工業產值將達到人民幣40億元。

結對幫扶
奔向美麗鄉村共富路

For a long time, Tianneng has also actively responded to the call of 
the national "East and West Cooperation" and Zhejiang "Mountain 
and Sea Cooperation", helped 26 counties leap forward develop-
ment, carried out in-depth actions such as "Ten Thousand Enterpris-
es Help Ten Thousand Villages" and "Partners Assistance", and 
promoted enterprises to formulate poverty alleviation plans for 
industry promotion, interest linkage, employment and income 
increase. Since 2005, it has built factories in Henan, Jiangsu, Anhui, 
Guizhou and other provinces, and partnered with Shilu Village in 
Dahuang Town of Jieshou City and Hexing Village in Shuyang 
County. Through poverty alleviation through employment, consump-
tion and donation, tens of thousands of people have been provided 
with stable employment and livelihood. In 2020, 3,241 registered 
poor households in Yunnan, Guizhou and Sichuan provinces alone 
had stable employment in Tianneng, with an annual per capita 
income of over RMB 60,000.

In 2018, Tianneng Guizhou Branch landed in Taijiang, Guizhou, a 
national-level poor county, and built a poverty alleviation industrial 
park by the way of "company + poor households + minimum guaran-
tee + dividend". Meanwhile, it continued to improve the construction 
of the industrial chain, opened up the upstream and downstream of 
the battery industry, directly drove the upstream industrial chain 
output value of RMB 1.1 billion, and effectively drove the upstream 
and downstream industrial chain cluster development, which will 
strive to build the most influential industrial base for recycling waste 
power batteries and recycling economy in Southwest China. The 
benefits have connected 1,600 poor households and ensured their 
long-term poverty alleviation. In March 2020, Taijiang County was 
removed from the list of poor counties. At present, Tianneng 
Guizhou is stepping up the construction of the southwest after-sales 
center of the third phase of the project,  Creating 2,000 jobs with the 
industrial output value reaching RMB 4 billion.

In November 2022, Tianneng Meishan Company ordered 500 boxes 
of red flesh plum to help fruit farmers in Wenchuan County to gener-
ate income and alleviate poverty. The love subscription alleviates 
the unsalable dilemma of red flesh plums of Wenchuan County, so 
that fruit farmers tide over difficulties and help "good goods out of 
the mountain".

In addition, Tianneng also "hand in hand" with Zhejiang Qingyuan 
County for partner assistance, which aims to help Qingyuan County 
achieve leapfrog development. They signed a development cooper-
ation framework agreement to head for common prosperity through 
mountain and sea cooperation.

Zhang Tianren, Chairman of the Board, has been advocating rural 
revitalization for a decade as a deputy to the National People's Con-
gress. He has put forward a number of proposals on promoting 
high-quality development of rural revitalization, including Sugges-
tions on Further Building, Managing and Utilizing Rural Cultural 
Halls and Suggestions on Inheriting and Innovating Excellent Tradi-
tional Local Culture to Help Rural Revitalization. By building and 
strengthening the fighting fortress of grass-roots Party organiza-
tions, taking green industry as the lead, and developing a multi-busi-
ness economy, he led the villagers to get rich collectively and march 
towards common prosperity.

In terms of charity, Tianneng won the "Rural Revitalization Award" in 
September 2022, and the fourth "Huzhou Charity Award" - "Institu-
tional Donation Award" in December 2022. In terms of social respon-
sibility, Tianneng also won the honors of "Zhejiang Joint Effort and 
Common Prosperity Model Enterprise", "2021 Zhejiang Province 
Enterprise Social Responsibility Excellent Report", "2021 Zhejiang 
Province Enterprise Social Responsibility Benchmark Enterprise 
(Community Participation and Development)", and "Top Ten Public 
Relations Cases of Ecological Civilization Construction in Huzhou 
City". These honors and awards once again witness the values and 
views of righteousness and profit of Tianneng, as a responsible 
leader in the new energy industry, which has been practicing "think-
ing about the source of wealth and balancing interests and obliga-
tions" for a long time.

2022年11月，天能煤山公司認購了500箱紅心李，幫
助汶川縣果農創收脫貧。此次愛心認購，緩解了汶川
縣紅心李的滯銷困境，讓果農渡過難關，助力「好貨
出山」。

此外，天能還「牽手」浙江慶元縣結對共建，助力慶元
縣跨越式發展，簽訂發展合作框架協議，山海協作奔向
共富路。

天能董事長張天任任職全國人大代表十年來，一直在為
鄉村振興鼓與呼，先後提出《關於進一步建好管好用好
農村文化禮堂的建議》、《關於繼承創新優秀傳統鄉土
文化，助力鄉村振興的建議》等多件涉及推動鄉村振興
高質量發展的建議，並通過建強基層黨組織戰鬥堡壘，
以綠色產業為引領，發展多業態經濟，帶領鄉親們集體
致富，走向共同富裕。

在慈善方面，2022年9月天能獲得了「鄉村振興獎」，
12月榮獲第四屆「湖州慈善獎」—— 「機構捐贈獎」
等；在社會責任領域，天能還榮獲了「浙江同心共富榜
樣企業」「2021浙江省企業社會責任優秀報告」和
「2021浙江省企業社會責任標桿企業（小區參與和發
展）」，以及「湖州市生態文明建設十大公關案例」金
獎等榮譽。這些榮譽獎項，再次見證了天能作為一家負
責任的新能源行業領軍企業，長期以來一直所踐行的
「富而思源，義利兼顧」的價值觀和義利觀。
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本報告以中文繁體和英文兩種語言發布，以電子版形
式提供。

Global Reporting Initiative Sustainable Development Report Guide G4

"Environmental, Social and Governance Reporting Guide" issued by The Stock Exchange of Hong Kong Limited

This Report involves Tianneng Power International 
Limited (“Tianneng” or “the Company”, and the 
various subsidiaries, collectively referred to as the 
“Group”), and the content relates to the environmen-
tal, social and governance performance of the Group in 
its main operating venue, the People’s Republic of 
China (“China”).

The Report is divided into two languages of Chinese 
Traditional and English and is provided in electronic 
format.
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